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RG - 0002.P.XXXVIII.2022 
 

P R O T O K Ó Ł  N R  XXXVIII/2022 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 24 marca 2022 r. 

Punkt 1.  
Otwarcie sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                       
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto nad Wartą       
na lata 2021-2030. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na lata 2022-2025. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  
Punkt 12. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 13. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 14. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       
XXXVIII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, oraz osoby oglądające transmisję obrad                      
na żywo. 



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 2 
 

 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych,       
na sali obrad zasiada 15 Radnych. 

 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali swoje pierwsze zawiadomienia      
o sesji zgodnie z terminem ustawowym.  

Przewodniczący poinformował, iż w dniu 12 lutego 2019 r. Powiat Średzki zwrócił 
się pismem Nr IS.7123.3.2019 do Gminy Nowe Miasto nad Wartą z prośbą                               
o dofinansowanie kosztów obsługi promu na rzece Warcie w miejscowości Dębno. 
Prom ten służy mieszkańcom powiatu jarocińskiego, wrzesińskiego i średzkiego. 
Starosta Średzki zwrócił się z prośbą o udzielenie pomocy do Gmin Nowe Miasto                 
nad Wartą, Miłosław, Żerków oraz Starostwa Jarocin i Starostwa Września. 
Dofinansowanie kosztów obsługi promu w Dębnie miało być podyktowane kosztami 
dzierżawy nowego promu, wynagrodzeniem pracownika, ubezpieczeniem promu, 
pozwoleniem wodnoprawnym oraz kosztami eksploatacyjnymi. Z uwagi na fakt,                     
iż od dnia podjęcia Uchwały, Powiat Średzki nie podpisał z Gminą Nowe Miasto                  
nad Wartą umowy na dofinansowanie kosztów obsługi promu na rzece Warcie                     
w miejscowości Dębno, aby nie przerzucać i blokować środków w budżecie, uznano 
że uchwałę należy uchylić.  

Autopoprawkę ws. wprowadzenia uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 
pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego przyjęto 15 głosami za, 0 głosów 
przeciwnych,  0 głosów wstrzymujących. 

Następnie Przewodniczący proponował wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. Powiat Średzki zwrócił                
się pismem Nr KT.032.6.2021 do Gminy Nowe Miasto nad Wartą z prośbą                                   
o dofinansowanie kosztów obsługi publicznego transportu zbiorowego na linii                              
nr 21 Środa Wielkopolska – Krzykosy – Nowe Miasto – Środa Wielkopolska. 
Dofinansowanie kosztów obsługi publicznego transportu zbiorowego                                   
jest podyktowane kosztami eksploatacyjnymi.  

Autopoprawkę ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego przyjęto                         
15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,  0 głosów wstrzymujących. 

 Porządek wraz z wprowadzonymi poprawkami został przyjęty 15 głosami                  
za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

• Listy z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Porządek obrad przestawia się następująco: 
Punkt 4. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                       
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 
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Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto nad Wartą       
na lata 2021-2030. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na lata 2022-2025. 
Punkt 10. 
Przyjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 12. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2029.  
Punkt 14. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                         
i wnioski. 

Przewodniczący przed podjęciem głosowania otworzył dyskusję. W związku                     
z brakiem uwag zarządził głosowanie.  

 Protokół z XXXVII Sesji został przyjęty 15 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                  
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Przewodniczący poinformował, że przed posiedzeniem sesji odbyło                   
się wspólne posiedzenie komisji na którym omówione zostały projekty uchwał będące 
w dzisiejszym porządku obrad. Radni przede wszystkim omówili obszerny dokument 
tj. Strategie Rozwoju Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2021 – 2030. W okresie 
między sesjami do biura rady wpłynęły następujące pisma: Pismo Sejmiku 
Województwa ws. przyjęcia stanowiska ws. uczczenia narodowego dnia pamięci 
żołnierzy wyklętych. Wpłynęło również pismo z Regionalnej Komisji Orzekającej               
ws. naruszenia dyscypliny finansów publicznych, chodzi o nieprzekazanie w terminie 
sprawozdania Rb-ZN – kwartalne sprawozdanie o stanie zobowiązań oraz należności 
Skarbu Państwa z tytułu wykonania przez jednostki samorządu terytorialnego zadań 
zleconych wg. stanu na koniec IV kwartału 2019 roku. Kolejne pismo z ZS w Klęce,                   
jest to wniosek o zabezpieczenie środków finansowych na remont dachu, Radni 
ustalili iż komisja oświaty pojedzie do szkoły i sprawdzi jaka to jest powierzchnia 
dachu i jak duże jest uszkodzenie. Ponadto wpłynęło pismo, które jest nazwane 
petycją, od grupy robótkowej z Chociczy dotyczące pracownicy pani Katarzyny, 
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prosząc o nieprzenoszenie jej do innej placówki, czy będzie rozstrzygane pismo jako 
petycja zostanie to przeanalizowane, gdyż zawiera ono kilka błędów.  
Przewodniczący dodał, że na ostatnim posiedzeniu sesji Rada podjęła uchwałę                     
ws. opłaty za zagospodarowanie odpadów, Radni dyskutowali w temacie ulgi jaką 
można zastosować przy kompostowaniu odpadów bio, co dotyczy wg. ustawy tylko 
mieszkańców zamieszkujących domy jednorodzinne, nie ma wzmianki o lokalach 
wielorodzinnych. Przygotowane zostało pismo dla Posła Andrzeja Grzyba, który jest 
Członkiem Podkomisji Stałej ds. Monitorowania Gospodarki Odpadami, to pismo 
zostało również skierowane do Biura Rzecznika Praw Obywatelskich oraz Związku 
Byłych Pracowników Państwowych Gospodarstw Rolnych do dnia dzisiejszego nie 
uzyskaliśmy odpowiedzi.  
W miesiącu marcu odbywają się na terenie gminy zebrania w jednostkach 
ochotniczych straży pożarnych.  
Odbył się również XXIV Turniej Tenisa Stołowego o Puchar Rady Gminy,                                            
w tym miejscu Przewodniczący dziękował Szkole w Boguszynie, Pani Dyrektor, 
rodzicom oraz pani Darii i panu Łukaszowi.   
Na zakończenie Pan Tomaszewski informował, że gminy solidaryzując się z Ukrainą 
przyjmują Apele, stanowiska itp., dlatego my jako wyraz solidarności umieściliśmy                     
na naszych stołach flagi Polski i Ukrainy. Pan Przewodniczący dodał, że gmina 
wykonuje zadania zlecone od Wojewody, mieszkańcy, przedsiębiorcy przyjmują 
Uchodźców.  
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Aleksander Podemski informował, że ruszył właśnie PSZOK, cieszy                                               
się dużym zainteresowaniem,  jest określony regulamin i co do asortymentu należy           
się stosować.  

Została podpisana umowa z Centrum Polska Cyfrowa na sfinansowanie 
zakupu komputerów w zakresie granty PGR, wsparcie dzieci i wnuków pracowników 
PGR, kwota dofinansowanie to 974 000,00 zł dla 370 osób.  

W Nowym Mieście n. Wartą został zmodernizowany plac zabaw, została 
podjęta decyzja o zdemontowaniu starych urządzeń, została również zamontowana 
siłownia plenerowa ze środków funduszu sołeckiego.  

Urząd złożył 5 wniosków na dofinansowanie w ramach środków Polski Ład, 
program edycji strategicznych, oraz III edycja w obszarach w których istniały 
Państwowe Gospodarstwa Rolne, dotyczy to takich projektów jak modernizacja 
odcinka drogi na ul. Leśnej w Chociczy, budowa stacji uzdatniania wody                                           
w m. Boguszyn, termomodernizacja budynku Urzędu Gminy wraz z rozbudową, 
budowa stacji uzdatniania wody w m. Wolica Nowa, termomodernizacja budynku             
ZS w Chociczy.  

Nowomiejska Biblioteka złożyła również wniosek na dofinansowanie 
modernizacji obiektu po przedszkolu w Chociczy.  

Zostały również złożone wnioski w ramach Lokalnej Grupy Działania                        
na dofinansowanie do budowy placów zabaw w m. Chocicza i Dębno.  

Gmina otrzymała również dofinansowanie w ramach programu Poznaj Polskę, 
na organizację wycieczek szkolnych, łączna kwota dofinansowanie to 42 000,00 zł.  

Złożono dokumentację niezbędną na dofinansowanie inwestycji związanych               
z termomodernizacją szkół, na względzie jest to szkoła w Chociczy.  
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W temacie uchodźców, którzy trafili do naszej gminy, przy pomocy Ośrodka 
Pomocy Społecznej wraz z Zarządzaniem Kryzysowym, te sprawy są monitorowane, 
udzielana jest pomoc, odbywa się zbieranie darów, działają też szkoły, remizy 
strażackie. Wójt dziękował za pomoc, za zaangażowanie w pomoc dla mieszkańców 
którzy przyjechali do nas z Żytomierza, dokładnie pracowników bliźniaczej firmy 
Phytopharm, która w Żytomierzy ma swoją siedzibę. Jedna z tych rodzin znajdzie 
schronienie w naszym mieszkaniu komunalnym.    
 
Ad 7) Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                   
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła pani 
Iwona Golińska Dyrektor placówki.  
Prezentacja multimedialna stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Nowe Miasto                   
nad Wartą na lata 2021-2030. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, informując iż stanowi ona 
element dopełnienia dotychczasowej strategii rozwoju, której okres obowiązywania 
zakończył się w 2020 roku i zawiera elementy planowania strategicznego. Strategia 
jest głównym dokumentem gminy, kształtującym politykę przestrzenną, określającym 
cele i kierunki rozwoju w wymiarze społecznym, gospodarczym i przestrzennym, 
które pozwolą zrealizować wizję rozwoju gminy. Proces planowania strategicznego 
ma również na celu eliminowanie istniejących barier na rzecz wykorzystywania 
lokalnych atutów. Dokument stanowi podstawę dla planowanych przedsięwzięć 
przez mieszkańców, przedsiębiorców, podmiotów zewnętrznych oraz innych 
interesariuszy. Strategia rozwoju gminy pozwala na realizację ustalonej polityki 
rozwoju oraz zapewnia jej ciągłość. Ponadto, rolą niniejszego dokumentu                            
będzie możliwość pozyskania środków zewnętrznych w celu realizacji określonych 
inwestycji. Następnie poinformował, że dokument ten był konsultowany                                
z mieszkańcami gminy, z Wojewódzką Stacją Sanitarno – Epidemiologiczną                                
w Poznaniu, Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Poznaniu, z Regionalnym 
Zarządem Gospodarki Wodnej w Poznaniu, Urzędem Marszałkowskim 
Województwa Wielkopolskiego, oraz z sąsiadującymi gminami.   
Przewodniczący otworzył dyskusję. W związku z brakiem pytań Przewodniczący 
zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVIII/267/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 9) Przyjęcie uchwały ws. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                           
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Nowe Miasto nad Wartą na lata 2022-2025. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr XXXVIII/268/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 10) Przyjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie pomocy finansowej                  
dla Powiatu Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVIII/269/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVIII/270/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na rok 2022.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

➢ Radny Piotr Bąk pytał, czy w ramach projektu „Poznaj Polskę”                          
na podstawie porozumienia z Ministerstwem Edukacji i Nauki czy 
koszty związane z ubezpieczeniem dzieci są obowiązkowe? Gdyż dzieci                                    
w wieku szkolnym są ubezpieczone przez cały rok w ramach 
ubezpieczenia szkolnego. Nawet jak dzieci wyjeżdżały w ramach 
profilaktyki i zdarzały się nieszczęśliwe wypadki to były ubezpieczone 
w szkołach.  

Pani Katarzyna Ziętkowska informowała, że musi doczytać                     
czy jest taki obowiązek, osoby które ustalały koszty tej wycieczki 
widocznie ustaliły, że takie ubezpieczenie jest wymagane. 

➢ Przewodniczący pytał dlaczego w dziale wynagrodzeń pracowników 
zwiększamy kwotę o 31 000,00 zł. 

Pani Skarbnik informowała, że wynika to z tego iż na etapie 
planowania budżetu przeoczone zostały nagrody jubileuszowe.  

➢ Pan Tomaszewski wspomniał o planowanym dofinansowaniu                         
do zakupu karetki czy coś w tym względzie się zmieniło, czy zostanie                    
to odłożone na późniejszy czas.  

Pani Mnich informowała, że o karetce nic nie słyszała, jeżeli jest 
taka wola to  można to wprowadzić nawet na dzisiejszej sesji.   

Przewodniczący informował, że na poprzednim posiedzeniu Radni 
zdecydowali o dofinansowaniu, ale proponuje Przewodniczący                            
o wprowadzeniu tego na następnym posiedzeniu.  

➢ Radna Kędziora wyraziła zdanie, że była dyskusja na poprzednim 
posiedzeniu że pan Prezes Szpitala miał przyjechać i rozmawiać                        
z Radnym, jednak nie pojawił się więc dyskusja się skończyła.  
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Pan Tomaszewski informował, że miał się pojawić pan Prezes jednak                 
z uwagi na stan zdrowia nie mógł przyjechać, więc zostało skierowane 
pismo na które również nie odpowiedział. Jeżeli decyzja została podjęta 
to nie warunkujmy to tym, że miał pan Prezes przyjechać.  

➢ Radny Juliusz Twardowski pytał czy w związku z podwyżkami                       
dla nauczycieli od miesiąca kwietnia będą one ujęte w następnych 
uchwałach.  

Pani Skarbnik informowała, że również czytała o planowanych 
podwyżkach w oświacie, dokładnie w wynagrodzeniach o 4,4%, 
natomiast w subwencji tego nie ma. Nawet przy tworzeniu 
budżetu nie było planowane w subwencji podwyżek. Zapewne 
wyjdzie rozporządzenie, że trzeba ponieść nauczycielom 
wynagrodzenia i jak samorządom nie wystarczy to trzeba będzie 
podjąć kredyt.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      

0 głosów wstrzymujących. 
 Uchwała Nr XXXVIII/271/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     

24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2022-2029.  

Projekt uchwały omówiła Pani Elżbieta Mnich – Skarbnik Gminy, następnie 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 15 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                      
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XXXVIII/272/2022 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                     
24 marca 2022 r., stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad 14) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 15) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Pan Paweł Marciniak  prosił o wyrażenie zgody na odczytanie referatu                    
oraz zadanie kilku pytań. 

Przewodniczący prosił o przekazanie referatu, będą one przekazane 
Radnym i o zadawanie pytań.  

➢ Pan Marciniak pytał czy ze studni znajdującej się na Rynku można zaczerpnąć 
wodę, a jeżeli nie to jakie są wymagania, aby czerpać z niej wodę.  

Wójt informował, że studnia była robiona po to żeby móc czerpać z niej 
wodę do podlewania roślin, ale na chwilę obecną nie ma w niej wody.  

➢ Pan Marciniak pytał czy na Zielonym Ryku też nie ma wody.  
Wójt informował, że ta studnia została zabezpieczona, ale nie ma wiedzy 
czy jest tam woda czy jej nie ma.  
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➢ Pan Paweł Marciniak pytał co gmina zrobi z tłoczeniem ścieków do Jarocina                 
na wypadek wyłączenia prądu, czy oczyszczalnia w Nowym Mieście zostanie 
jako zabezpieczenie.   

Wójt poinformował, że jest wtedy zastępcze zasilanie agregatem 
prądotwórczym.  
Przewodniczący dodał, że taka sytuacja pojawiła się całkiem niedawno 
po dużych wiatrach PWiK zastosował zasilanie agregatem w Klęce,                 
aby ścieki były tłoczone z Klęki do Cielczy.  

➢ Pan Marciniak pytał pana Zastępcę Wójta czy w Polsce będziemy nadal 
obchodzić Święto Niepodległości jak dotychczas.  

Pan Wiesław Schreiber poinformował, że Święto Niepodległości będzie 
obchodzone w podobnym charakterze jak dotychczas.  

➢ Kolejne pytanie dotyczyło: czy gmina będzie wspierała grupę zawodową 
nauczyli po ogłoszeniu podwyżek i niemożliwości otrzymania                                    
na wynagrodzenia kredytu.  

Pani Mnich informowała, że mieszkamy w społeczności i jeżeli ustawa 
nakłada obowiązek i należy się wynagrodzenie to gmina musi                           
to zrealizować. Kredyt nie może być zaciągnięty na bieżące wydatki,                  
ale jeżeli na coś brakuje to z bieżących środków bierze się na podwyżki,                     
a kredyt zaciąga na inwestycje.  

➢ Przewodniczący w imieniu Biblioteki zapraszał mieszkańców do uczestnictwa 
w Jarmarku Wielkanocnym w dniu 9 kwietnia, koszt 50,00 zł.  

➢ Pani Monika Buchwald informowała, że 3 kwietnia przy ul. Śremskiej jest 
organizowany lokalny kiermasz, gdzie lokalni rękodzielnicy i sympatycy 
Biblioteki też będą swoje stanowiska wystawiać. 

➢ Pan Marciniak pytał czy gmina otrzymuje ze środków unijnych jakieś 
pieniądze.  

Pani Skarbnik poinformowała, że środki z Unii otrzymujemy wtedy 
kiedy o takie środki występujemy, jeżeli jest składany wniosek i się 
kwalifikujemy to otrzymujemy takie pieniądze.   

 
Ad 16) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1800 Przewodniczący zamknął XXXVIII  Sesję Rady Gminy. 
 
 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak                    /-/ Waldemar Tomaszewski 
 

 
 
Zał. 1. Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  
Zał. 2. Prezentacja multimedialna 
 


